
 1 

PROTOKÓŁ Nr XXV / 08 
z Sesji Rady Miejskiej w Ozimku 

odbytej w Urzędzie Gminy i Miasta w Ozimku 
w dniu 29 września  2008r. 

 
Na stan 21 Radnych udział wzięło 21, co stanowi 100 % frekwencji, a zarazem stanowi to 
quorum do podejmowania uchwał. 

Uczestniczący w Sesji : 
1. Jan Labus – Burmistrz Ozimka, 
2. Marek Korniak – Z-ca Burmistrza Ozimka, 
3. Maria Błahuta – Skarbnik Gminy,  
4. Paweł Konop – Radca Prawny Urzędu, 
5. Katarzyna Smolnik – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

oraz przybyli goście według załączonej listy. 
 

Obowiązki sekretarza sprawował Radny Elis  Marek 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Joachim Wiesbach – przywitał wszystkich obecnych na Sesji 
oraz powiedział, iż protokoły z sesji z dnia 9 czerwca 2008 r. oraz 25 sierpnia 2008 r. są 
wyłożone do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostaną przyjęte poprzez głosowanie w końcowej 
części sesji. Następnie poinformował, iż radni otrzymali ustalony przez niego porządek obrad 
wraz z zawiadomieniem. Zaznaczył, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo od Burmistrza 
Ozimka SO.K.0052-23/08 w sprawie wprowadzenia nowych projektów uchwał. Zadał 
pytanie, czy do porządku obrad są jakieś uwagi bądź inne propozycje? 
 
Radca Prawny Urzędu Paweł Konop – w imieniu Burmistrza złożył wniosek aby pkt. VI.4 był 
rozpatrzony łącznie z pkt. VI.13. Umotywował to tym, iż Burmistrz dziś o godzinie 1300 

otrzymał pismo od Marszałka Województwa Opolskiego, które odnosi się jednocześnie do 
pkt.VI.4 i VI.13. Zaznaczył, że pismo to zostanie odczytane łącznie z pismem z którym 
wystąpił Burmistrz Ozimka do Marszałka Województwa.  
 

Radni nie zgłosili żadnych propozycji zmian porządku obrad.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – poprosił o przyjęcie poprzez głosowanie                
wniosku o rozpatrzenie łącznie pkt. IV.4 i pkt. IV.13.   
 
Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie wniosek – 21 głosów ,,za” 
 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – przedstawił zmieniony porządek obrad. 

Porządek obrad :  
I. Interpelacje Radnych. 
II. Funkcjonowanie OSP w Gminie. 
III. Ocena funkcjonowania spółki z udziałem gminy. 
IV. Ocena funkcjonowania rolnictwa w gminie. 
V. Informacja z przebiegu realizacji budżetu gminy za I półrocze 2008 r.  
VI.  Podjęcie uchwał : 

1.  w sprawie zbycia i nabycia mienia gminnego   
 ( projekt uchwały, Druk Nr 1),  
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2. w sprawie zbycia mienia gminnego 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 2),  

3. w sprawie zbycia mienia gminnego 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 3),  

4. w sprawie wydzierżawienia mienia gminnego 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 4),  

5. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Ozimka – Schodnia Nowa w granicach administracyjnych, część wsi Schodnia Stara 
oraz część wsi Antoniów po wschodniej i zachodniej stronie ulicy Powstańców 
Śląskich do skrzyżowania z ulicą Dylakowską   

 ( projekt uchwały, Druk Nr 6),  

6. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Ozimka – Schodnia Nowa w granicach administracyjnych, część wsi Schodnia Stara 
oraz część wsi Antoniów po wschodniej i zachodniej stronie ulicy Powstańców 
Śląskich do skrzyżowania z ulicą Dylakowską   

 ( projekt uchwały, Druk Nr 7),  

7. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Szczedrzyk i 
Pustków (część obrębu Szczedrzyk oraz część obrębu Schodnia) 

 ( projekt uchwały, Druk Nr 8),  

8. w sprawie planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych 
na lata 2008 - 2013 

 ( projekt uchwały, Druk Nr 9),  

9. w sprawie zatwierdzenia realizacji przez Ośrodek Integracji i Pomocy Społecznej w 
Ozimku Programu Pilotażowego ,,UCZEŃ NA WSI – pomoc w zdobyciu 
wykształcenia przez osoby niepełnosprawne zamieszkujące gminy miejsko-wiejskie 
oraz wyrażenie zgody na zaciągnięcie zobowiązań finansowych na realizację w/w 
programu 

 ( projekt uchwały, Druk Nr 10),  

10. w sprawie uchylenia uchwały 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 11),  

11. w sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 r.  
 ( projekt uchwały, Druk Nr 12),  

12. w sprawie powołania Rady Naukowej 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 13), 

13. w sprawie użyczenia nieruchomości na okres 4 lat 
 ( projekt uchwały, Druk Nr 4),  

14. w sprawie zbycia mienia gminnego 
 ( projekt uchwały, Druk Nr14),  

15. w sprawie przystąpienia Gminy Ozimek do realizacji wspólnego projektu w ramach 
Programu Europejska Współpraca Terytorialna, pn. ,, „Rýmařovsko v Opolskem 
vojevodstvi” ( Powiat Rymarovski w opolskim województwie). 
( projekt uchwały, Druk Nr 15),  

16. zmieniająca uchwałę w sprawie ustawienia tablic pamiątkowych 
( projekt uchwały, Druk Nr 16),  

VII. Zapoznanie się z protokołem Komisji Rewizyjnej w zakresie wydatkowania środków 
budżetowych na przygotowanie i wydawanie gazety lokalnej.  

VIII. Sprawy różne i organizacyjne. 
 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach  – poprosił o przegłosowanie w/w porządku obrad. 
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Przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 21 głosów ,,za”. 
 

 

Ad. I  I N T E R P E L A C J E    R A D N Y C H : 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – poinformował, że między sesjami 
nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 

Ad. II F U N K C J O N O W A N I E    O S P   W   G M I N I E  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony 
Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony P. Poż. o odczytanie stanowiska. 
  
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska ...... Antoni Gryc – odczytał stanowisko, które 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Wszystkie komisje zapoznały się z informacją nt. funkcjonowania OSP w gminie. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach - zapytał, czy ktoś chciałby zabrać  głos? 
 
Nikt  nie zabrał głosu. 

 
Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie stanowisko Komisji Ochrony 
Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony P. Poż. jako stanowisko Rady                
– 21 głosów „za” 

 
 
Ad. II O C E N A   F U N K C J O N O W A N I A    S P Ó Ł K I    Z                

U D Z I A Ł E M    G M I N Y :  
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarczej                 
o odczytanie stanowiska. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej Marek Elis – odczytał stanowisko, które stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Wszystkie komisje zapoznały się z informacją nt. funkcjonowania spółki z udziałem gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach - zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania? 
 
Nikt  nie miał pytań. 

 
Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie stanowisko Komisji Gospodarczej jako 
stanowisko Rady – 21 głosów „za” 
 

Ad. III O C E N A   F U N K C J O N O W A N I A    R O L N I C T W A     
W    G M I N I E  :  
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Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – poprosił Przewodniczącego Komisji 
Gospodarczej  o odczytanie stanowiska. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej Marek Elis – odczytał stanowisko, które stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Wszystkie komisje zapoznały się z informacją nt. funkcjonowania rolnictwa w  gminie. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach - zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi? 
 
Nikt  nie zgłosił uwag. 

 
Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie stanowisko Komisji Gospodarczej jako 
stanowisko Rady – 21 głosów „za” 
 

Ad. IV I N F O R M A C J A   Z   P R Z E B I E G U    R E A L I Z A C J I     
B U D Ż E T U  G M I N Y   Z A  I   P Ó Ł R O C Z E    2 0 0 8 r.   :  

 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie komisje zapoznały się z 
informacją z przebiegu realizacji budżetu za I półrocze 2008 r., a następnie  poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Ryszarda Drelinga o odczytanie Uchwały nr 334/2008 z dnia               
4 września 2008 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii 
o informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2008 r.   
 
Wiceprzewodniczący Rady R. Dreling – odczytał Uchwałę nr 334/2008, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma jakies 
pytania bądź uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił pytań. 

 

Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie informację z przebiegu realizacji 
budżetu gminy za I półrocze 2008 r.  – 21 głosów ,,za” 
 

 Ad. VI.  P O D J Ę C I E    U C H W A Ł   W   S P R A W A C H:  
 

Pkt VI.1 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie  zbycia 
i nabycia mienia gminnego zawarty w druku nr 1. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma jakieś uwagi, zapytania? 
 
Nikt nie miał uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 217 / 08 w sprawie zbycia i nabycia mienia gminnego –  21 głosów ,,za”.  
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Pkt VI.2 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie  zbycia mienia 
gminnego zawarty w druku nr 2. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma uwagi? 
 
Nikt nie miał uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 218 / 08 w sprawie zbycia mienia gminnego –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.3 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie  zbycia 
mienia gminnego zawarty w druku nr 3. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma pytania do przedstawionego 
projektu uchwały? 
 
Nikt nie miał pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 219 / 08 w sprawie zbycia mienia gminnego –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.4 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie  
wydzierżawienia  mienia gminnego zawarty w druku nr 5. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – zadał pytanie, czy są jakieś uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 220 / 08 w sprawie wydzierżawienia mienia gminnego –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.5 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Ozimka – Schodnia 
Nowa w granicach administracyjnych, część wsi Schodnia Stara oraz część wsi Antoniów po 
wschodniej i zachodniej stronie ulicy Powstańców Śląskich do skrzyżowania z ulicą 
Dylakowską zawarty w druku nr 6. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zadał pytanie, czy są jakieś niejasności, uwagi? 
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Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 221 / 08 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Ozimka – Schodnia Nowa w granicach administracyjnych, część 
wsi Schodnia Stara oraz część wsi Antoniów po wschodniej i zachodniej stronie ulicy 
Powstańców Śląskich do skrzyżowania z ulicą Dylakowską  –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.6 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Ozimka – Schodnia Nowa w 
granicach administracyjnych, część wsi Schodnia Stara oraz część wsi Antoniów po 
wschodniej i zachodniej stronie ulicy Powstańców Śląskich do skrzyżowania z ulicą 
Dylakowską zawarty w druku nr 7. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zadał pytanie, czy są jakieś pytania? 
 
Nikt nie zgłosił pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 222 / 08 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Ozimka – Schodnia Nowa w granicach administracyjnych, część 
wsi Schodnia Stara oraz część wsi Antoniów po wschodniej i zachodniej stronie ulicy 
Powstańców Śląskich do skrzyżowania z ulicą Dylakowską  –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.7 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego wsi Szczedrzyk i Pustków (część obrębu Szczedrzyk 
oraz część obrębu Schodnia) zawarty w druku nr 8. 
  
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrali: Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska.. A. Gryc                     
– prosząc o wyjaśnienie jakie domy są zaliczane do domów zabytkowych? 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza Marek  Korniak – wyjaśniając skąd się biorą zabytki 
w ewidencji oraz zaznaczając, że o obiekcie zabytkowym świadczyły dwie rzeczy:  - po 
pierwsze wiek obiektu, a po drugie pewne jego cechy architektoniczne.  
Wiceprzewodniczący Rady R. Dreling – stwierdzając, że temat poruszony przez 
Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska ... nie jest tematem podejmowanej decyzji, 
gdyż będzie uchwalany plan zagospodarowania przestrzennego. 
Mieszkaniec wsi Szczedrzyk Benedykt Jagos – prosząc o wyjaśnienie dlaczego na 
zgłaszane uwagi do planu zagospodarowania przestrzennego wsi Szczedrzyk nie otrzymał 
odpowiedzi oraz jak została załatwiona sprawa drogi rozgraniczającej wchodzącej w budynek 
przy ulicy Opolskiej w Szczedrzyku? 
Odpowiedzi udzielił Pan Marek Zalewski z Biura Planowania Ład z Katowic – 
wyjaśniając, że procedura nie przewiduje udzielania odpowiedzi na uwagi, tylko Burmistrz 
musi przekazać Radzie nieuwzględnione uwagi. Zaznaczył, że uwagi Pana Jagosa nie zostały 
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uwzględnione gdyż propozycje były niezgodne ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. Jeśli chodzi o ulicę Opolską to jest to droga publiczna o 
klasie zbiorczej i musi spełniać odpowiednie parametry zgodnie z ustawą o drogach 
publicznych. Zgodnie z rozporządzeniem o drogach ze względu na istniejące zainwestowanie 
linie mogą być zawężone i linie rozgraniczające zostały zawężone w okolicach budynku.       
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – zadał pytanie, czy są jeszcze jakieś 
pytania? 
 
Nikt nie zgłosił więcej pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 223 / 08 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Szczedrzyk i Pustków (część obrębu Szczedrzyk oraz część obrębu Schodnia)                       
–  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.8 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2008 - 2013 
zawarty w druku nr 9. 
 
Komisja Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony P. Poż.  oraz  
Komisja Oświaty i Polityki Społecznej pozytywnie  zaopiniowały powyższy projekt uchwały, 
natomiast Komisja Rewizyjna  i Komisja Gospodarcza pozostawiły go do rozpatrzenia na 
sesji w dniu dzisiejszym.   

 
Głos w dyskusji zabrał Radny Joachim Juros – stwierdzając, że Komisja Gospodarcza nie 
zaopiniowała tego projektu, gdyż chce, aby Prezes PGKiM przedstawił całą informację na 
sesji. 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – odpowiadając, że każdy radny otrzymał na piśmie 
informację przygotowaną przez Prezesa PGKiM, a jeśli wystąpiły jakieś wątpliwości to prosi 
o zadawanie konkretnych pytań. 
Następnie zadał pytanie, czy są jakieś wątpliwości, niejasności bądź uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 224 / 08 w sprawie planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych na lata 2008 - 2013  –  21 głosów ,,za”.  
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
 

PO   PRZERWIE 

Pkt VI.9 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia realizacji przez Ośrodek Integracji  i Pomocy Społecznej w Ozimku  
Programu Pilotażowego „ UCZEŃ NA WSI  – pomoc w zdobyciu wykształcenia przez osoby 
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niepełnosprawne zamieszkujące gminy wiejskie oraz miejsko-wiejskie” oraz wyrażenia zgody na 
zaciągnięcie zobowiązań finansowych na realizację w/w programu zawarty w druku nr 10. 
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 225 / 08 w sprawie zatwierdzenia realizacji przez Ośrodek Integracji  i Pomocy 
Społecznej w Ozimku  Programu Pilotażowego „ UCZEŃ NA WSI  – pomoc w zdobyciu 
wykształcenia przez osoby niepełnosprawne zamieszkujące gminy wiejskie oraz miejsko-
wiejskie” oraz wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań finansowych na realizację w/w 
programu –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.10 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały zawarty w druku nr 11. 
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś niejasności, pytania? 
 
Nikt nie zgłosił pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 226 / 08 w sprawie uchylenia uchwały –  21 głosów ,,za”.  
 
Radna G. Świercz – przypomniała, iż na komisji prosiła o informację na temat korzystania ze 
stołówek szkolnych przez nauczycieli i miało to być przedstawione na sesji w dniu 
dzisiejszym.  
 
Burmistrz Ozimka J. Labus – powiedział, że ma taką informację i odczyta ją w sprawach 
różnych i organizacyjnych.  

Pkt VI.11 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 r. zawarty w druku nr 12 oraz poinformował, że w 
dniu dzisiejszym radni otrzymali nowy załącznik nr 2 – zmiana planów wydatków 
budżetowych. Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie.  
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Skarbnik Gminy M. Błahuta – wyjaśniła, że Burmistrz już na komisjach zgłaszał, że nastąpi 
zwiększenie dotacji o 10 000,00 zł. do Domu Kultury z przeznaczeniem na zespoły 
folklorystyczne i galerie plastyczne – tę zmianę zawiera nowy załącznik nr 2 do omawianego 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś pytania? 
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Nikt nie zgłosił pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 227 / 08 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 r. –  21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.12 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku  J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie powołania Rady Naukowej zawarty  w druku nr 13. 
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przypomniał, że na ostatniej sesji ten punkt 
został wycofany ze względu na otrzymane pismo od Marszałka Województwa Opolskiego. 
Następnie poinformował, iż Burmistrz 26 sierpnia 2008 r. udzielił pisemnej odpowiedzi Panu 
Marszałkowi. W/w pismo odczytał Radzie – stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Dreling – odczytał pismo Zarządu Województwa 
Opolskiego podpisane przez Marszałka Województwa Pana Józefa Sebesta – pismo stanowi 
również załącznik do protokołu. Na koniec dodał, że odczytane pismo faktycznie wpłynęło 
dzisiejszego dnia.  
 
Głos w dyskusji zabrali: Przewodniczący Rady J. Wiesbach – stwierdzając, że są 
argumenty, aby ta Rada Naukowa została powołana i należy sprawę doprowadzić do końca. 
Dodał, że jeśli znajdą się dwa ośrodki mające decydować o pewnych rzeczach, to wszystko 
może przeciągnąć się w daleki okres realizacji dalszego rozwoju Dinoparku ;                           
Radna Grażyna Świercz – zadając pytanie o skład Rady Naukowej oraz, czy brano pod 
uwagę osobę Pani Krystyny Czaji. Zapytała również, czy nie istnieje obawa, że Zarząd 
Województwa Opolskiego wystąpi ze Stowarzyszenia Dinopark i te Stowarzyszenie 
przestanie istnieć?; Radny Marek Bagiński – pytając, czy mogłyby funkcjonować dwie 
Rady Naukowe?; Radna Aldona Koczur – pytając, kto będzie opłacał Radę Naukową? 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Burmistrza Marek Korniak -  podając w pierwszej kolejności 
skład Rady Naukowej : 
- Prof. dr hab. Jerzy Dzik – Polska Akademia Nauk Warszawa 
- Prof. Adam Bodzioch – Uniwersytet Opolski w Opolu  
- Dr Gerard Gierlinski – Polski Instytut Geologiczny w Warszawie  
- Mgr Piotr Menducki – Stowarzyszenie DELTA w Ostrowcu Świętokrzyskim 
Wyjaśnił, że jeśli chodzi o Panią prof. Krystynę Czaję – Rektora Uniwersytetu, to była osobą 
najbardziej zainteresowaną sprawami Dinoparku i to przy jej udziale odbywały się wszystkie 
rozmowy, jednak jej jak i innych kandydatów nie wzięto pod uwagę ze względu na to, że 
szuka się osób wykwalifikowanych w technikach preparacyjnych, natomiast chętnie widziano 
by Panią Rektor w Stowarzyszeniu. Podkreślił, że Rada Naukowa ma być czysto roboczą 
grupą osób, które mają doświadczenie w preparacji skał, odkryć, gdyż z tym są problemy. 
Przypomniał sprawę z gazetą wyborczą i z informacją o zniszczeniu kości. Zwrócił również 
uwagę na pewne rozbieżności w informacjach jakie wychodzą z Urzędu Marszałkowskiego. 
Następnie wyjaśnił sprawę powołania i odwołania Stowarzyszenia Dinopark, potwierdzając, 
że może dojść do rekomendowania Sejmikowi Województwa Opolskiego przez Zarząd 
Województwa Opolskiego uchwały o wystąpieniu ze Stowarzyszenia, jeśli zostanie podjęty 
omawiany obecnie projekt uchwały. Dodał, że istniejący pawilon chce się na życzenia 
Marszałka przekazać Stowarzyszeniu Dinopark i tam Pan Marszałek powinien dbać, aby 
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następowała prawdziwa ekspozycja kości, preparacje oraz dalsze odkrycia. Zaznaczył, że to 
Gmina Ozimek dostaje po głowie i ta Rada Naukowa jest potrzebna właśnie tutaj. Do tej pory 
konsultacje odbywały się za uprzejmością prof. Dzika i w odległym czasie został włączony 
Uniwersytet Opolski. Prof. Dzik uważa, że na uczelni powinna powstać katedra, gdyż 20 km 
od Opola jest złoże, którego nie ma nikt. Aby Uniwersytet Opolski miał możliwość 
prowadzenia prac naukowo - dydaktycznych pozostawiono skarpy i do tego też potrzeba 
kontroli. Na koniec stwierdził, że jego zdaniem jest bezsensownym, aby istniały dwie Rady 
Naukowe o podobnym składzie, gdyż w Polsce jeśli chodzi o kręgowce, to prof. Jerzy Dzik 
jest jedyny  i cały czas jest przy Dinoparku. 
Odpowiadając na pytanie Radnej Koczur powiedział, że Radę Naukową będzie opłacała 
Gmina Ozimek ponosząc jedynie koszty ewentualnego dojazdu. 
Głos w dyskusji zabrał również Wiceprzewodniczący Rady R. Dreling – zaznaczając, że 
uważnie wsłuchał się w oba odczytane pisma i widać, że obu stronom zależy na tym, aby 
strona naukowa nie ucierpiała, natomiast bardzo konkretne jest argumentowanie tego, aby 
Rada Naukowa była powołana przez Burmistrza Ozimka. Stwierdził, że przyglądając się 
temu, co Pan Marszalek Sebesta napisał, to Zarząd Województwa zgadza się z tym co 
proponuje Burmistrz Ozimka, ale konkluzja ostateczna jest taka, że ,,my chcemy”. Uważa, że 
Rada Naukowa powinna zajmować się sprawami nie polityki i nie tym ,,co komu”, tylko 
faktycznie jak chronić, jak eksploatować i zajmować się stroną naukową. Nie powinno to być 
na zasadzie chciejstwa. Na koniec stwierdził, że to właśnie na Gminie Ozimek spoczywa 
odpowiedzialność i to Gmina Ozimek będzie rozliczana, a nie Opole i jest jak najbardziej za 
tym, aby Burmistrz powołał Radę Naukową.   
  
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma jakieś uwagi, zapytania? 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 228 / 08 w sprawie powołania Rady Naukowej – 21 głosów ,,za”.  

Pkt VI.13 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały                  
w sprawie użyczenia nieruchomości na okres 4 lat zawarty w druku nr 4. 
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 
Przypomnienia dokonał Z-ca Burmistrza M. Korniak – informując, że  powstał protokół 
rozbieżności miedzy Gminą Ozimek a Urzędem Marszałkowskim polegający na tym, iż 
Urząd Marszałkowski chce, aby był zapis ,,na czas trwania Stowarzyszenia Dinopark”,                      
a Gmina Ozimek użycza na okres 4 lat.  
Jego zdaniem, powinien tam być jeden gospodarz na tym terenie, a nie podwójne biletowanie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 229 / 08 w sprawie użyczenia nieruchomości na okres 4 lat –  21 głosów ,,za”.  



 11 

Pkt VI.14 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia mienia 
gminnego zawarty w druku nr 14. Poinformował, iż radni otrzymali projekt uchwały przed 
sesją i poprosił o wyjaśnienie.  
 
Wyjaśnienia dokonał Z-ca Burmistrza M. Korniak – stwierdzając, że na terenie Huty (wjazd 
od 3 bramy) znajduje się magazyn wielofunkcyjny i tam gmina jest właścicielem pasa zieleni 
o który dba właściciel hali. Zaznaczył, że ten Pan zwrócił się z prośbą o sprzedaż tego 
kawałka działki, gdyż polepszy mu to parametry komunikacyjne. 
 
 Przewodniczący Obrad J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś niejasności? 
 
Nikt nie zgłosił pytań.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                 
Nr XXV / 230 / 08 w sprawie zbycia mienia gminnego –  21 głosów ,,za”.  
 

Pkt VI.15 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały                  
w sprawie przystąpienia Gminy Ozimek do realizacji wspólnego projektu w ramach Programu 
Europejska Współpraca Terytorialna, pn. ,, „Rýmařovsko v Opolskem vojevodstvi” ( Powiat 
Rymarovski w opolskim województwie) zawarty w druku nr 15. Poinformował, iż radni 
otrzymali projekt uchwały przed sesją i poprosił o wyjaśnienie.  
 
Wyjaśnienia dokonał Burmistrz Ozimka J. Labus – informując, iż sprawa wyniknęła po 
wizycie Pani Sekretarz w Rýmařovie. Była tam razem z Panią Dyrektor Domu Kultury oraz 
pracownikami promocji ustalić pewne przedsięwzięcia, które będą realizowane w przyszłym 
roku razem z Czechami (kontynuacja Dni Ozimka, wymiana wędkarzy, spływ kajakowy oraz 
wymiana sportowa – piłkarzy). W ramach omawianego projektu należy zabezpieczyć kwotę 
20 000,00 zł. na to, aby móc aplikować o pieniądze.   
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej  J. Wiesbach -zadał pytanie, czy są jakieś uwagi? 
 
Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                        
Nr XXV / 231 / 08 w sprawie przystąpienia Gminy Ozimek do realizacji wspólnego 
projektu w ramach Programu Europejska Współpraca Terytorialna, pn. ,, „Rýmařovsko 
v Opolskem vojevodstvi” ( Powiat Rymarovski w opolskim województwie) –  21 głosów ,,za”.  
 

Pkt VI.16 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w 
sprawie ustawienia tablic pamiątkowych zawarty w druku nr 16. Poinformował, iż radni 
otrzymali projekt uchwały przed sesją. Następnie odczytał pismo skierowane do Burmistrza 
przez organizacje z Krasiejowa zainteresowane powstaniem tablic upamiętniających – pismo 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Poinformował również, że na sali obecny jest 
Pan Werner Klimek, który jeśli będą jakieś uwagi bądź pytani udzieli wyjaśnień.   
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Głos w dyskusji zabrali : Wiceprzewodniczący Rady R. Dreling – pytając, czy skrót DFK 
funkcjonuje oficjalnie? 
Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Zarządu Gminnego Towarzystwa Społeczno 
Kulturalnego Niemców Klaus Leschik – wyjaśniając, że DFK jest skrótem który można 
oficjalnie używać w pismach niemieckich i polskich.  
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska... A. Gryc – pytając, co będzie jeśli po 
kilku latach okaże się, że w czasie II wojny poległy również kobiety, a obecnie jest zapis 
,,ojcom i synom”? 
Wyjaśnienia dokonał mieszkaniec wsi Krasiejów Werner Klimek – zaznaczając, że w 
wyniku spotkań u wojewody uzgodniono, że na tablicach nie będzie żadnych symboli 
przypominających rzeczy militarne. Wyraził nadzieję, że będzie to juz koniec spotkań w tej 
sprawie. Podziękował Burmistrzowi, Radzie oraz wszystkim, którzy przyczynili się do tego, 
że dziś na sesji jest rozpatrywana ta sprawa. Podkreślił, że jest zamiar, aby wiosną dokonać 
uroczystego otwarcia tych tablic, na które Rada zostanie zaproszona.  
Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska zaznaczył, że na 
dzień dzisiejszy posiada 255 nazwisk i nie ma tam żadnej kobiety. Dodał, że niczego do 
końca nie jest się pewnym i nie jest przekonany, że te 255 osób, to wszystkie osoby poległe, 
ale taki otrzymał wykaz.  
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach- stwierdzając, że w projekcie uchwały jest to, co 
zostało ustalone pomiędzy Panem Wojewodą, a przedstawicielami Krasiejowa i powinno się 
to zaakceptować. Zadał pytanie, czy ktoś ma jakieś uwagi?  
  
Nikt nie zgłosił uwag.  

 

Rada Miejska w Ozimku w wyniku głosowania przyjęła jednogłośnie Uchwałę                        
Nr XXV / 232 / 08 zmieniającą uchwałę w sprawie ustawienia tablic pamiątkowych –  21 
głosów ,,za”.  
 
O godzinie 17

29 
Radny Marek Gąb opuścił salę narad.  

Na stan 21 Radnych udział bierze 20, co stanowi  quorum do podejmowania uchwał. 

 

Ad. VII. Z A P O Z N A N I E    S I Ę    Z   P R O T O K O Ł E M                          
K O M I S J I    R E W I Z Y J N E J    W    Z A K R E S I E                 
W Y D A T K O W A N I A    Ś R O D K Ó W                                 
B U D Ż E T O W Y C H     N A    P R Z Y G O T O W A N I E                   
I  W Y D A W A N I E     G A Z E T Y    L O K A L N E J :  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach – poprosił Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Pana Jana Wiernego o odczytanie protokołu z przeprowadzonej kontroli.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Wierny - odczytał protokół z kontroli, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – zadał pytanie, czy ktoś ma jakieś uwagi? 
 
Głos w dyskusji zabrał: Radny M. Bagiński  – pytając czy Komisja Rewizyjna bądź 
członkowie Rady Programowej przeprowadzili analizę, czy istnieje szansa, żeby przekroczyć 
próg rentowności? 
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Odpowiedzi udzielili: Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Wierny – stwierdzając, iż 
komisja również pod tym kątem badała dokumenty  i analizowała działalność i wydawanie 
,,WO”. Stwierdzili, że objętości gazety nie można już zwiększać, ewentualnie można 
zwiększyć dochody poprzez zwiększenie kwoty za 1 cm zamieszczenia tekstu, jednakże ich 
zdaniem nie będzie to korzystne. Zaznaczył, iż budżet dokłada minimalne kwoty do tej gazety 
i podkreślił, że nie jest to gazeta dochodowa, tylko samorządowa mająca na celu informować 
mieszkańców gminy o pewnych sprawach. Dodał, że gazeta nie przynosi strat.   
Radna G. Świercz – podkreślając, że jeśli zwiększy się cenę za cm tekstu, to nie wyjdzie to 
na dobre, gdyż reklamodawcy mogą się wycofać i powstanie efekt odwrotny. Jej zdaniem jest 
dobrze.   Redaktor Naczelny ,,WO” Witold Żurwicki – dodając, że są inne możliwości od 
podnoszenia cen. Zwrócił uwagę, że od pewnego czasu w środku gazety umieszcza się 
kolorową rozkładówkę, która ma służyć większej publikacji, a kolorowe zdjęcia są droższe od 
czarnobiałych.  
 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zadał pytanie, czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań.  
 
Rada Miejska w Ozimku przyjęła jednogłośnie protokół Komisji Rewizyjnej                                    
z przeprowadzonej kontroli w sprawie wydatkowania środków budżetowych na 
przygotowanie i wydawanie gazety lokalnej – 20 głosów ,,za”. 
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach  – poprosił radnych o przyjęcie poprzez głosowanie  
protokołu z  Sesji Rady Miejskiej z dnia 9 czerwca 2008 r. 
 
Radni przyjęli jednogłośnie protokół z Sesji Rady Miejskiej z dnia 9 czerwca 2008 r.                       
– 20 głosów ,,za”  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Ozimku J. Wiesbach  – poprosił radnych o przyjęcie 
poprzez głosowanie  protokołu z  Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 sierpnia 2008 r.  
 
Radni przyjęli jednogłośnie protokół z Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 sierpnia 2008 r.                       
– 20 głosów ,,za”  
 
 

Ad. V S P R A W Y    R Ó Ż N E   I   O R G A N I Z A C Y J N E  : 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej  J. Wiesbach:  

 poprosił Wiceprzewodniczącego Rady R. Drelinga o odczytanie prawomocnego 
orzeczenia Głównej Komisji Orzekającej w Sprawach o Naruszenie Dyscypliny 
Finansów Publicznych z dnia 10 lipca 2008 r. przekazanego przez Regionalną Komisję 
Orzekającą w Opolu.  
Wiceprzewodniczący Rady R. Dreling – odczytał prawomocne orzeczenie, które  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
Głos w dyskusji zabrali: Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – stwierdzając, 
że orzeczenie było bardzo obszerne, ale konkluzja jedna – Burmistrz jest niewinny, jeśli 
chodzi mu o stawiane zarzuty w sprawie OSiR-u.; 
Radna G. Świercz – zaznaczając, że nie jest taką optymistką i przypomniała, jak pytała 
Burmistrza na pierwszym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej podczas omawiania 
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wykonania budżetu za 2006 r. , czy został ukarany za naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych i uzyskała odpowiedź, że nie. Dodała, że rozstrzygnięcia tego nie było w 
2007 r.  i zadała pytanie, czy Burmistrz w tym momencie nie minął się z prawem                         
i prawdą odpowiadając komisji w taki sposób? 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Wierny – informując, że pamięta te pytanie ze 
strony radnej i że w tamtym czasie decyzji w tej sprawie nie było więc Burmistrz miał 
prawo tak powiedzieć.  
 poinformował, że jest do wglądu wniosek złożony przez Stowarzyszenie ,,Nasz 

Grodziec” do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Opolu – sprawa tyczy się 
miedzy innymi budowy obwodnicy (Rada otrzymała do wiadomości) – stanowi to 
załącznik do protokołu. 

Następnie zadał pytanie, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska.. A. Gryc- podziękował Prezesowi Markowi 
Elis oraz Komendantowi Jerzemu Libera za zaprezentowanie się w strojach wyjściowych jakie 
posiada każda jednostka OSP w Gminie Ozimek.  
 
Burmistrz J. Labus – przedstawił informację na temat korzystania ze stołówek szkolnych przez 
nauczycieli – stanowi załącznik do protokołu.  
 
Radna G. Świercz – podziękowała za przygotowanie tej informacji. Następnie poruszyła temat 
nawiązania przyjacielskich, partnerskich stosunków. Zaznaczyła, że szkoła w której pracuje 
nawiązała takie stosunki ze szkołą podstawowa w  Rýmařovie  za pośrednictwem Urzędu 
Gminy i Miasta w Ozimku i chciałaby nawiązać takie same stosunki ze szkołą podstawowa w 
Heinsbergu. Dodała, że podczas Dni Heinsberga w Ozimku za pośrednictwem Pana Zygmunta 
Świerca rozmawiała z mieszkańcami Heinsberga i prosi Burmistrza o pomoc w tej sprawie.  
Głos w dyskusji zabrali: Burmistrz Ozimka – odpowiadając, że radna mogła przyjść w tej 
sprawie wcześniej z Panią Dyrektor PSP nr 1 i porozmawiać na ten temat, oraz, że zasadnym 
jest to, iż podczas prowadzenia takich rozmów powinno zaprosić się obu Burmistrzów, gdyż są 
to poważne sprawy, chociażby odległość (do Heinsberga jest 1100 km, a do Rýmařova                  
-100 km); 
Radna G. Świercz – dopowiadając, że w czasie Dni Heinsberga nie było tak, że wszyscy byli 
w jednym zespole. Zaznaczyła, że chodzi o to, aby nie robić działań zakulisowych, tylko żeby 
wszystko było oficjalne.  
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – informując, że radny interweniuje w takich sprawach 
na sesji w momencie, kiedy nie może pewnych spraw załatwić służbowo. Stwierdził, że temat 
jest nadany i teraz powinna spotkać się Pani Dyrektor PSP nr 1 z Panem Burmistrzem, aby 
porozmawiać. Jeśli ta rozmowa nie da żadnych efektów, wtedy Radna powinna interweniować 
na sesji. Zaznaczył, że idea jest słuszna. 
Radna G. Świercz – dziękując za informację. Zaznaczyła, że przekaże sprawę Pani Dyrektor.  
Radny P. Hendel – stwierdzając, że należy przeanalizować akt partnerstwa, który jest 
podpisany.  
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – na koniec powiedział, że temat wywołał wiele pytań               
i uważa, że jest Komisja ds. Partnerstwa, gdzie są reprezentanci Rady, Radca Prawny i na 
spokojnie trzeba wszystko przedyskutować.  
Zadał pytanie, czy ktoś chciałby jeszcze  zabrać głos w sprawach różnych? 
 
Nikt więcej nie chciał zabrać głosu. 
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Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku obrad Sesji podziękował wszystkim 
zebranym za udział i zamkną XXV Sesję Rady Miejskiej w Ozimku. 
 

Sesja trwała od godziny 15 15 do godziny  18 35  
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